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Gran part de la ciutadania 
es pregunta com és possi-
ble que el Comitè Olímpic 
Andorrà (COA) hagi acu-
mulat més d’un milió d’eu-
ros de reserva sense que cap 
institució de control hagi 
dit res en tots aquests anys.

I com pot ser que, mentre 
els atletes lluiten per anar 
als Jocs Olímpics, les acredi-
tacions es facin servir per al 
benefici personal d’aquells 
que haurien de protegir 
l’esport del país? Quan un 
organisme que hauria de 
ser un model d’ètica i trans-
parència actua amb opaci-
tat, ens hem de preguntar: 
qui controla aquesta situ-
ació. I, encara més impor-
tant, per què s’ha permès 
durant tant de temps.

Un dels punts més pre-
ocupants és que existeix 
un fons de reserva de més 
d’un milió d’euros que ha 
anat creixent durant anys. 
Tot i que els responsables 
neguen tenir cap «caixa 
B», no han explicat clara-
ment com s’ha gestionat 
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aquests diners. És difícil 
entendre com una quan-
titat tan gran s’ha acumu-
lat sense que cap institució 
de control hi hagi intervin-
gut. Aquest silenci, tant de 
les institucions públiques 
com dels responsables di-
rectes, mostra una falta de 
supervisió que, al final, per-
judica els que més ho neces-
siten: els esportistes.

El problema no es limi-
ta només a la gestió dels 
diners. El COA ha pres de-
cisions que fan dubtar del 
seu compromís amb l’es-
port i els esportistes. Envi-
ar només dos atletes als Jocs 
Olímpics, tot i tenir més 
places disponibles, és una 
mostra clara de falta de su-
port als esportistes del país. 
Aquestes places no són per 
als dirigents, ni pels seus 
familiars i amics, són una 
oportunitat perquè els atle-
tes que s’entrenen durant 
anys puguin competir al 
màxim nivell. No utilitzar-
les no té justificació.

L’ús d’acreditacions per 
a interessos personals és 
un exemple preocupant. 
Quan familiars de respon-
sables públics aprofiten 
aquests privilegis en esde-

veniments importants, 
s’envia un missatge de ne-
potisme, que malmet la 
imatge de la gestió esporti-
va i la confiança de la ciuta-
dania. No es tracta només 
dels costos, que no hau-
rien de ser pagats amb di-
ners públics, sinó que men-
tre els esportistes lluiten 
per competir als Jocs, altres 
aprofiten les acreditacions 
per lluïment i gaudi perso-
nal.

És inacceptable que, en 
un país amb recursos pú-
blics limitats, una organit-
zació destinada a promou-
re l’esport no inverteixi 
aquests recursos principal-
ment en els esportistes i en 
el foment de l’esport. La de-
puració de responsabilitats 
i una revisió profunda del 
sistema de control són ne-
cessàries per restaurar la 
confiança en la gestió es-
portiva.

La manca de supervisió 
efectiva i el mal ús dels re-
cursos públics exigeixen 
un canvi profund en la ges-
tió dels organismes espor-
tius. Cal un compromís real 
amb la transparència i, so-
bretot, amb els esportistes, 
que són els veritables pro-
tagonistes de la lluita per 
portar l’esport nacional al 
més alt nivell. Els futurs di-
rigents del COA han de po-
sar l’esport andorrà i els 
seus atletes al centre de les 
seves decisions, gestionant 
l’economia i el desenvolu-
pament esportiu amb més 
encert i responsabilitat. . 
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